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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 24/2018 
Caràcter: Informatiu 
Data: 22 de maig de 2018 
Horari: 19:20  a 20:50 h 
Lloc: Biblioteca del Sud 
 
 
Assistents 
 
Anna Carrasco Serrano, presidenta 
Concha Arjona Ruiz, vocal del PSC 
Andres Suñer Salafranca, vocal de les entitats culturals 
Carmen Herrada Asensio, vocal de les entitats de gent gran 
Joan Gasull Embid, vocal de les entitats juvenils 
Rosa Roura Sánchez, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Teresa Cinca Junyent, vocal dels centres d’atenció primària 
Melcion Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Lluís Perarnau Reyes, regidor de Seguretat i Prevenció i de Serveis Municipals 
Pere Escudero Ayuso, cap del Servei de Recollida i Tractament de Residus i Neteja Viària 
Anna Vivas Barnola, cap del Servei d’Habitatge 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Javier Alba Chamorro, vocal de Ciutadans 
Ramón Giménez Gutiérrez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Juan López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Marta Campoy Fernández, vocal d’Unitat pel Canvi 
Conxita Membrives Gabaldá, vocal de l’AV de les Termes 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV Campoamor 
Juan Francisco Pérez Rodríguez, vocal de l’AV del Poble del Sud de Sabadell 
Joan Saló Solà, vocal de les entitats educatives 
Antonia Cabrera Caballero, vocal de les entitats culturals  
Maite Vera Ramón, vocal de les entitats educatives 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Cristóbal Granados Sánchez, vocal de les entitats esportives 
Malamine Issa Sylla, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Gregorio del Teso Durantes, representant del PP (5%) 
Imma Gálvez Guardiola, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
Xavier Montávez Ruiz, representant de Crida per Sabadell (5%) 
Manel Ruiz Gil, representant d’ERC (5%) 
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Excusen l’absència: 
 
Cristian Sánchez García, regidor de la llista més votada de la ciutat 
Lucía Aparicio Herranz, vocal de l’AV d’Espronceda 
Fernanda Navarro Quiñonero, vocal de les entitats de comerciants 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Informació sobre les inspeccions tècniques d’habitatges. 
3. La recollida selectiva i la neteja viària a la ciutat, situació actual i actuació de l’Ajuntament. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Peticions del Consell del Districte. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que no hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, la presidenta declara oberta 
la sessió amb caràcter informatiu i dóna la benvinguda als assistents. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
Atès que no hi ha el quòrum necessari es posposa l’aprovació de les actes a la propera 
sessió. 

 
 
3. La recollida selectiva i la neteja viària a la ciutat, situació actual i actuació de l’Ajuntament 

 
El Sr. Escudero amb el suport d’una presentació explica que el servei de neteja el fa 
l’empresa SMATSA, detalla les dades generals dels vehicles a disposició de la neteja de la 
ciutat i les 400 persones que hi treballen. El Servei es divideix en dos eixos: recollida de 
residus i neteja viària. L’evolució de la recollida de residus mostra una tendència a la baixa 
en nombre de tones en totes les fraccions. 
 
Destaca que les dades han arribat a un topall i que Sabadell, amb aproximadament un 30% 
de reciclatge, és la ciutat que menys recicla de la comarca. Les dades dels últims anys 
mostren un estancament que pot ser simptomàtic de què el model està esgotat. Tot i que la 
demanda d’Europa i la Generalitat és arribar al 60% de recollida selectiva a l’any 2020. 
 
El Sr. Escudero mostra la comparativa entre ingressos potencials i reals, s’ingressen 
1.296.000 euros i si es fes bé serien 3.937.000 euros. L’anàlisi de dades condueix a la  
reflexió que falta un model responsable i que qui generi més residus pagui més, tant en 
l’àmbit domèstic com en el comercial. Actualment hi ha diferents models que intenten 
superar l’actual: xips als contenidors i porta a porta, entre altres. Considera que el sistema de 
porta a porta és actualment el més exitós amb elevats nivells de reciclatge, tot i que les 
experiències s’han fet en ciutats més petites 
 
El Sr. Lluís Perarnau explica el tema dels expedients oberts a SMATSA. Explica que el 
contracte de residus de gairebé 22 milions d’euros és un dels més importants de la ciutat. 
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L’Ajuntament ha fet una revisió de la concessió del servei com ho ha fet amb altres casos 
CASSA i els serveis funeraris. L’expedient de residus és el que està més avançat, però està 
en una peça del Cas Mercuri i també en el cas Pokemon. El contracte presenta un conjunt 
d’irregularitats com l’oferta presentada i la durada que no es correspon al tipus de contracte. 
Per revisar-ho i anar a la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat cal l’expedient però 
com que està en els casos investigats, la jutgessa no l’ha cedit. 
 
L’Ajuntament ha iniciat una Auditoria de neteja viària i ha incrementat l’estructura de control. 
Les dades de l’Auditoria mostren un seguit d’incompliments i des de l’Ajuntament s’exigeix el 
compliment del contracte, reclamant la instal·lació del sistema de GEO localització als 
camions que permet validar i pagar segons els servei efectivament realitzat. L’Ajuntament 
calcula que dels anys 2014 al 2016 s’han pagat 3.5 milions de més. 
 
(20:00 h marxa el Sr. Suñer) 
 
Finalitzada l’explicació, la Sra. Anna Carrasco manifesta el seu desconcert sobre que el fet 
que es tractaria el tema de la querella amb SMATSA. Demana que, en una altra ocasió, se la 
informi del que es vol tractar, ja que considera que l’empresa també té dret a explicar-se i per 
tant no descarta convocar-la en un altre Ple perquè doni les seves explicacions. 
 
El Sr. Perarnau demana que, si es convoca l’empresa en un altre sessió, ell hi pugui ser. 
 
La Sra. Carrasco obre un torn de preguntes: 
 
La Sra. Arjona es queixa de la gran quantitat de contenidors que hi ha al principi del c. Lope 
de Vega, passeig Comerç i passeig Espronceda. Degrada molt el comerç que hi ha i també 
al barri. 
 
El Sr. Gasull diu que a la ronda Santa Maria també n’hi ha molts, que gairebé sempre tenen 
embalums i molts d’ells amb les tapes trencades. Cal educar la ciutadania per evitar els 
embalums, així com també fer iniciatives per reduir els residus. Cal reciclar i fomentar la 
reutilització. 
 
Es parla abastament de l’incivisme i la sensació general de manca de neteja. 
 
 

2. Informació sobre les inspeccions tècniques d’habitatges 
 

Amb el suport d’una presentació la Sra. Vivas contextualitza que la ITE (inspecció tècnica 
d’edificis) és de caràcter obligat per aquells edificis de més de 45 anys d’antiguitat. Com no 
s’estava fent de manera voluntària, la Generalitat ha enviat més de 4.500 cartes en el darrer 
any. Això ha generat molta alarma entre els veïns i veïnes i s’està fent molta tasca per 
tranquil·litzar i acompanyar les comunitats fent reunions, assemblees, amb les associacions 
de veïns, etc. De moment no hi ha ajuts, però s’està pressionant la Generalitat per tal que 
s’obrin ajuts. 
 
La Sra. Carrasco lamenta que no hi hagi prou temps per tractar el tema més a fons i 
permetre preguntes dels assistents. Emplaça la Sra. Vivas a què pugui venir un altre dia. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials 
 
Per manca de temps es posposa per a la propera sessió. 
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5. Peticions del Consell de Districte 
 
Per manca de temps es posposa per a la propera sessió. 
 
 

6. Comunicacions 
 
Per manca de temps es posposa per a la propera sessió. 

  
 

7. Torn obert de paraules 
 
Per manca de temps es posposa per a la propera sessió. 

 
 
Finalitzades les intervencions, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, 
estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat      Vist i plau 

La presidenta 


